



汉语桥 | 吉林大学

“行摄东北” 乌克兰青年学生在线中文课堂

Chinese Bridge | Insight into Northeast China—

JLU Online Chinese Courses-Ukraine





汉语桥 | 吉林大学“行摄东北”乌克兰青年学生 在线中文课堂

Chinese Bridge | Insight into Northeast China— JLU Online Chinese Courses—Ukraine

为增进乌克兰中文学习者对中国语言文化的了解，激发中文学习的热情，2024年3月—4月，吉林大学国际汉语教育东北基地将通过“汉语桥”线上团组项目平台，推出“行摄东北”乌克兰青年学生在线中文课堂。通过“在线互动课堂”“主题云端讲座”“实景微课堂”等板块，满足乌克兰青年学生学习汉语、体验中国传统文化的需求。

“在线互动课堂”将通过趣味中文课程，提高语言表达能力和交际能力，提升中文学习水平；

“主题云端讲座”将通过直播课程，走近古今中国，探索中文奥秘，感受中国文化魅力；

“实景微课堂”将通过高质量精品录播课，获得更多有关中文和中国文化的知识。

“Insight into Northeast China” Online Chinese Courses for Ukrainian youth will be launched by the Northeast Center for Chinese International Education of Jilin University from March to April 2024. The program will provide 3 modules, including “Online Interactive Courses” “Theme Lectures” and “Live Micro MOOC”, to contribute young students to learn Chinese and experience traditional Chinese culture.

The “Online Interactive Courses” will focus on enjoyable Chinese lessons to improve language proficiency and communication skills. The “Theme Lectures” allows students to explore ancient and modern China, the mysteries of Chinese language as well as the charm of Chinese culture through live courses. The “Live Micro MOOC” will provide high-quality recorded Chinese language and culture courses.



一、活动时间：

报名截止日期：2024 年 3 月 18 日

授课日期：2024 年 3 月—4 月

Event Schedule:

Deadline for Registration: March 18, 2024

Course Period: March to April 2024

二、主题活动：

(一) 在线互动课堂

课程将由经验丰富的一线国际中文教师团队倾力打造，以满足乌克兰学员中文学习需求为导向，掌握中文语言学习内容、特点和规律，加强语言输出，提高语言交际能力。在提升语言能力的同时，注重 HSK 专项强化训练，帮助考生更好地了解考试内容和形式，为备考提供方向和重点，帮助学员做好 HSK 应考准备。

Theme Activities:

Online Interactive Courses

The courses are designed by experienced international Chinese language teachers, which focus on mastering the content, characteristics Chinese language, enhancing language output, and improving language communication skills. Meanwhile, it emphasizes specialized training for the HSK exam, helping students better understand the exam content, and assisting them in preparing for the HSK exam effectively.



在线互动课堂安排 Online Interactive Course			
时间 Dates	课程内容 Course Content	课时数 Class Hours	班级数 Number of Classes
2024/3/26	HSK 一、二级课程 HSK I and II courses	2	4
2024/4/2	HSK 一、二级课程 HSK I and II courses	2	4
2024/4/9	HSK 一、二级课程 HSK I and II courses	2	4
2024/4/16	HSK 一、二级课程 HSK I and II courses	2	4

(二) 主题云端讲座

通过直播讲座的方式，围绕中国历史文化、名胜古迹、社会发展、传统节日、中华美食等主题，带领学员体验古今中国传统文化。

Theme Lectures

The lectures on Chinese history and culture, famous historical sites, social development, traditional festivals, Chinese cuisine and so on, will be presented through live lectures for students to experience traditional Chinese culture from ancient to modern time.



主题云端讲座 Theme Lectures		
讲座名称 Lectures	课时数 Class Hours	班级数 Number of Classes
中国二十四节气 The 24 Solar Terms in China	2	1
中国古诗词 Ancient Chinese Poetry	2	1
中国传统服饰 Traditional Chinese Clothing	2	1
中国人的成人礼和婚礼 Chinese Coming-of-Age Ceremony and Wedding	2	1
中国环保行动 Environmental Protection Actions in China	2	1
舌尖上的中国美食 Delicacies of Chinese Cuisine	2	1
中国新四大发明 China's Four Great New Inventions	2	1
中国传统节日 Traditional Chinese Festivals	2	1
中国城市地图 Urban Maps of China	2	1
中国汉字文化 Chinese Character Culture	2	1
中国传统游戏 Traditional Chinese Games	2	1
中国的京剧文化 The Culture of Peking Opera in China	2	1
中医文化 Traditional Chinese Medicine Culture	2	1



（三）“云游中国”实景微课堂

依托“汉语桥”团组在线体验平台，围绕特色文化主题，聚焦语言实践和体验，选取6期精品录播微课，通过沉浸式学习，跨越时空“云端”，听中国故事，看现代中国，汲取新知、拓宽视野。

“China Travelogue” Live Micro MOOC

The six high-quality recorded micro-lessons are carefully designed for students to listen to Chinese stories, learn new knowledge and broaden their horizons about Chinese culture.

“云游中国”实景微课堂 “China Travelogue” Live Micro MOOC
中国人的冬季运动 Chinese Winter Sports
智慧出行 Smart Travel
筷子文化 Chopstick Culture
浪漫七夕 Romantic Qixi Festival
十二生肖 Chinese Zodiac
中国传统乐器 Traditional Chinese Musical Instruments



三、报名事项：

1. 申请报名的学员须按照报名营队链接进入“汉语桥”官方网站：
(<http://bridge.chinese.cn/online/camp/camp/2535/accounts/blinding/10065>)，并使用邮箱完成注册。
2. 参加所有主题活动的学员将获得吉林大学“行摄东北”海外青年学生在线中文课堂结业证书，并将优先享有下一年度吉林大学在线中文教学项目的名额。
3. 主题活动内容、时间可能根据实际情况有所调整，请关注吉林大学国际汉语教育东北基地官方公众号，及时获取活动详情。咨询邮箱：
jdhb@jlu.edu.cn

Registration Details:

- (1) Applicants are required to register through the following website:
(<http://bridge.chinese.cn/online/camp/camp/2535/accounts/blinding/10065>)
- (2) Participants who engaged in the full program will get a certificate of completion from JLU “Insight into Northeast China” online Chinese course for overseas youth and own priority access to JLU Online Chinese Learning Program in the following year.
- (3) This is a tentative program and may subject to further changes. Please follow the official WeChat account of the Northeast Center for Chinese International Education of JLU to stay updated and obtain timely details about the activities. For inquiries, please contact jdhb@jlu.edu.cn for more details.

我们期待您的加入，共同开启中文学习之旅！

We look forward to your participation in this journey of learning Chinese together!